

PROGRAM

9.45 pagi	Kehadiran peserta dan pendaftaran
10.00 pagi – 10.10 pagi	Kata-kata aluan moderator: Dr. Andrew M. CARRUTHERS Assistant Professor of Anthropology, University of Pennsylvania / Fulbright Visiting Fellow, KITA
10.10 pagi – 11.10 pagi	Penyampaian wacana: Dr. Firman Saleh Fakultas Ilmu Budaya, Universitas Hasanuddin, Sulawesi Selatan, Indonesia
11.10 pagi – 12.00 tgh hari	Sesi Soal Jawab
12.00 tgh hari	Sesi tamat

Mengenai Siri Wacana KITA

Siri Wacana KITA memberi ruang kepada sarjana dan pelajar pasca siswazah mengetengahkan buah fikiran mereka mengenai pelbagai isu sosial berkaitan dengan etnik. Hasil daripada wacana tersebut dapat dipertimbangkan untuk penerbitan dalam Siri Kajian Etnik UKM. Untuk maklumat lanjut sila hantarkan e-mel kepada rachelchansuetkay@ukm.edu.my.



KITA
INSTITUT KAJIAN ETNIK
INSTITUTE OF ETHNIC STUDIES

Siri Wacana KITA Bil. 4/2023

Etnografi dan Semiotika Budaya Bugis

Dr. Firman Saleh
Fakultas Ilmu Budaya,
Universitas Hasanuddin, Sulawesi Selatan,
Indonesia

5 Julai 2023 (Rabu)
10.00 pagi – 12.00 tengah hari

Bilik Mesyuarat KITA
Aras 4, Kolej Keris
Mas,
Universiti Kebangsaan Malaysia

ABSTRAK

Konsep kehidupan dan kematian masyarakat adat telah menjadi konvensi yang dipahami, dipercaya dan diyakini sebagai simbolisasi adat yang dijalankan masyarakat dan diwariskan secara turun temurun. Konsep kehidupan dan kematian masyarakat adat Kajang disimbolkan pada pakaian yang dikenakan sehari-hari yang telah menjadi konvensionalnya atau paham yang telah dikonvensikan oleh masyarakat, prinsip hidup yang disimbolkan pada pakaian hitam dan putih. Masyarakat adat Kajang merupakan masyarakat yang berada di wilayah Bulukumba Sulawesi Selatan yang hingga sekarang masih menjaga dan mempertahankan tradisi leluhurnya. Sedangkan konsep kehidupan dan kematian masyarakat adat To Lotang disimbolkan pada rumah mereka, konvensionalisme yang terbangun sejak dulu hingga sekarang mewarnai budaya yang terdapat pada masyarakat Bugis yang ada di Kabupaten Sidrap Sulawesi Selatan. Masyarakat adat To Lotang adalah masyarakat Bugis yang tradisinya masih terjaga keaslian tidak terakulturasi sebab hingga sekarang masih menganut kepercayaan. Simbolisasi pintu dan jendela pada rumah masyarakat adat To Lotang telah menjadi konvensionalisme dalam konsep kehidupan dan kematian.

Biodata ringkas pembentang



Firman Saleh merupakan pensyarah di Fakultas Ilmu Budaya, Universitas Hasanuddin. Bidang kepakaran beliau adalah Semiotika Bahasa dan Semiotika Budaya. Menempuh pendidikan Sarjana (S.S.) di UNHAS dengan kajian semiotika budaya dan Sarjana Pendidikan (S.Pd.) di Universitas Negeri Makassar dengan kajian pendidikan bahasa dan sastra daerah Bugis, pendidikan Magister (M. Hum.) di Universitas Hasanuddin dengan kajian pragmatik bahasa Bugis dan pendidikan Doktor (Dr.) kajian semiotika Bahasa.